
Præsidentens beretning 2020 
 
Da jeg blev præsident i 2019, blev jeg præsident for en velfungerende klub 

-  med aktive og engagerede kvinder med noget på hjertet,  
- en klub med interessante, lærerige og hyggelige klubmøder 
- en klub med mange forskellige aktiviteter fordelt over det meste af året 
- og en klub med et potentiale for at donere ca. 30.000 -35.000 kr. om året til både 

lokale og nationale som internationale projekter. 
Noget af det vi lykkes rigtig godt med, er livestreaming og vores julemarked. Netop fordi  

- det er en aktivitet til almen interesse for borgerne i Odder 
- vi og soroptimisternes arbejde bliver synlige 
- vi samarbejder med institutioner i Odder Kommune 
- vi får samlet penge sammen til vores projekter. 
- og vi har fo 

Nogle af de problemstillinger, vi har/har haft, er: 
- at finde egnede lokalprojekter, der stod mål med de krav, som vi stiller for at donere 

penge til et projekt. Vi har ikke nedskrevet kravene, men der er enig om, at 
donationerne skal gives til projekter rettet mod uddannelse eller generel udvikling. 

- En anden problemstilling er, at vi er blevet færre i klubben. Det siger jeg lidt mere om 
senere. 
 

I efteråret og begyndelsen af foråret 2020 havde vi igen succes med vores livestreaming. Mit 
indtryk er, at det er en god oplevelse at deltage. Og vi har et rigtig godt overskud på 
aktiviteten. Det er uvilkårligt med til at sætte fokus på SI-Odder. 
Salg af juledekorationer gav kun et begrænset overskud, fordi vi prøvede at sende mail ud til 
mulige interesserede i stedet for at gå rundt til virksomhederne og fortælle personligt om 
dekorationerne. Det må vi gøre anderledes i det nye SI-år.  
Vi arrangerede et velbesøgt julemarked med udsolgte, velvalgte standpladser, mange 
besøgende og et større overskud end året før. Tak til alle for forberedelse og gennemførelse 
af markedet. Det kræver noget, men igen bliver vi synlige i Odder. 
Vi arrangerede orange dage, et samarbejde med Biffen Odder, hvor filmen Sir, blev vist. Og 
hvor materiale fra SI lå fremme i de 14 dage, hvor soroptimisterne satte fokus på at stoppe 
vold mod kvinder. 
Vi solgte Lilla sløjfer, og salget gik godt. En fin aktivitet, igen med mulighed for at gøre 
opmærksom på vores arbejde. 
 
Til de få klubmøder, vi har haft indenfor det sidste år, har vi været på supperiet, det var 
lækkert og interessant at høre en iværksætter fortælle om sit projekt. 
Vi har hørt missing people fortælle om deres arbejde med at iværksætte og organisere 
eftersøgninger af forsvundne personer i DK. 
 
Og så satte spredning af Coronavirus en stopper for alle vores aktiviteter og møder. Det har 
været en speciel tid, men vi er heldigvis kommet igang igen. Det næste år eller mere bliver 
måske med begrænsede aktiviteter, men min klare fornemmelse er, at så snart omverden er 
sikker, så er vi klar igen også i en coronabegrænset verden. 
 
Medlemstal - 3 medlemmer har forladt klubben. Og vi har optaget Ulla i klubben idag. Det er 
selvfølgelig ærgerligt, når medlemmer stopper, men da det handler om at holde den gode 



energi med fokus på vores mission, så er det vigtigt, at vi ikke ærgrer os, men at vi fortsætter 
vores arbejde og fokuserer på det vi gerne vil opnå, nemlig at støtte piger og kvinder lokalt, 
nationalt og globalt ud fra FNs verdensmål. 
 
Der kan være forskellige grunde til at være medlem af SI-Odder: 
 

- Nogle fordi , de gerne vil gøre en forskel for piger og kvinder, nogle fordi de søger det 
sociale liv i klubben. Mette Rix kaldte det sagsorinteret og netværksorienteret 
medlemsskab. Og så er der selvfølgelig blandingerne.  

- Nogle er medlem kortere perioder, andre i længere perioder. Der behøver ikke at 
være noget galt med vores møder eller aktiviteter, fordi et medlem stopper efter en 
kortere periode. Det er virkeligheden, at yngre kvinder er i en gruppering i en periode, 
og så vælger de noget andet. 

Men samtidig er extensionsarbejde med at invitere interesserede kvinder på besøg i klubben 
vigtigt. 
 
Tak for det år ,der er gået. Et anderledes år. Tak for jeres engagement, deltagelse, ideer, 
diskussioner og gode humør. Det er berigende at være soroptimist i SI-Odder, og jeg glæder 
mig til det nye år, som vi påbegynder nu. Jeg glæder mig til samarbejdet med jer. 
 
Marianne 


